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شناسایی ۱۰۶ مبتلای جدید کووید-۱۹
مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی در 
اطلاعیه ای از شناسایی ۱۰۶ بیمار جدید کووید- ۱۹ در شبانه روز گذشته در 
کشــور خبر داد.به گزارش وبدا، در این اطلاعیه آمده است: تا روز ۱ بهمن ماه 
۶۵ میلیــون و ۱۷۹ هزار و ۹۱۰ نفــر دوز اول، ۵۸ میلیون و ۵۷۸ هزار و ۷۱۳ 
نفر دوز دوم و ۳۱ میلیون و ۵۶۷ هزار و ۶۴ نفر، دوز سوم و بالاتر واکسن کرونا 
را تزریق کرده اند و مجموع واکسن های تزریق شده در کشور به ۱۵۵ میلیون و 
۳۲۵ هزار و ۶۸۷ دوز رسید.در یک شبانه روز ۵ هزار و ۱۱۴ دوز واکسن کرونا 

در کشور تزریق شده است.
از روز ۳۰ دی مــاه تــا روز ۱ بهمن ماه ۱۴۰۱ و بر اســاس معیارهای قطعی 
تشــخیصی، ۱۰۶ بیمار جدید مبتلا به کووید-۱۹ در کشور شناسایی و ۴۸ نفر 
از آنها بستری شدند. مجموع بیماران کووید-۱۹ در کشور به ۷ میلیون و ۵۶۳ 
هزار و ۲۷۳ نفر رسید.متاسفانه در طول ۲۴ ساعت، ۲ نفر از بیماران کووید-۱۹ 
در کشــور جان خود را از دست دادند و مجموع جان باختگان این بیماری، به 
۱۴۴ هزار و ۷۳۴ نفر رسید.خوشبختانه تا روز ۱ بهمن ماه ۷ میلیون ۳۳۷ هزار 
و ۱۷ نفر از بیماران، بهبود یافته و یا از بیمارستانها ترخیص شده اند.۲۱۰ نفر از 
بیماران مبتلا به کووید-۱۹ در بخش های مراقبت های ویژه بیمارســتانها تحت 
مراقبت قــرار دارند.تا روز ۱ بهمن ماه ۵۴ میلیون و ۹۳۷ هزار و ۵۶۴ آزمایش 
تشــخیص کووید-۱۹ در کشور انجام شده است.در حال حاضر ۰ شهرستان در 
وضعیت قرمز، ۶ شهرستان در وضعیت نارنجی، ۱۲۲ شهرستان در وضعیت زرد 

و ۳۲۰ شهرستان در وضعیت آبی قرار دارند.

برنامه های جبرانی آموزش وپرورش
 برای دانش آموزان

وزیر آموزش و پرورش در پاسخ به پرسشی درباره برگزاری امتحانات باتوجه به 
غیرحضوری شــدن مدارس در برخی استان ها گفت: اکنون نیمسال دوم سال 
تحصیلی شــروع شده اســت و امتحانات هم باید در مابین همین نوبت برگزار 
شــود، جمعه شــب هم اطلاعیه ای در این باره صادر کردیم.به گزارش ایسنا، 
یوسف نوری در حاشیه نشستی که با وزرای آموزش، خانواده و جوانان جمهوری 
نیکاراگوئه در دفتر مرکزی وزارت آموزش و پرورش داشت در جمع خبرنگاران 
گفت: عوامل عارضی به مدت زمان آموزش لطمه بســیاری زد. تعطیلی مدارس 
در دوران کرونا که ۲۶ ماه و از نظر ما ســه ســال تحصیلی بود و پس از آن از 
ابتدای سال تحصیلی، تعطیلی ها بسیار و بی سابقه بوده است.وی افزود: از رئیس 
جمهور خواهش کردم فکری برای تعطیلی مدارس شــود، اکنون در بخش های 
مختلف و در صورت بروز هر اتفاقی تعطیلی مدارس اولین اقدام است و این در 
صورتی اســت که مدرسه باید آخرین مکان برای تعطیلی باشد. به ما می گویند 
هوا آلوده است و بچه ها اذیت می شوند و بحث سلامت دانش آموزان که مطرح 
می شود ما متوقف می شــویم.وزیر آموزش و پرورش درباره برنامه های جبرانی 
برای عقب ماندگی تحصیلی مدارس عنوان کرد: چند پیشنهاد ارائه شده که یکی 
برگزاری کلاس جبرانی در روزهای پنجشنبه ، دیگری افزایش سال تحصیلی و 
ادامه دادن زمان تحصیل و دیگری برگزاری کلاس های جبرانی در تابستان است 
که هنوز هم حق الزحمه آن پرداخت نشده است، علی رغم آنکه در ستاد کرونا 
مصوب شــده بود.وی ادامه داد: اینها جزو بسته هایی است که باید اجرا کنیم تا 
دانش آموزان از آن ساعات آموزشی که در برنامه درسی ملی برایشان پیش بینی 

شده است جا نمانند.

کاهش ۳ تا ۵ درجه ای دما در نقاط مختلف کشور
ســازمان هواشناسی کشور نســبت به نفوذ توده هوای ســرد و کاهش ۳ تا ۵ 
درجه ای دما در نقاط مختلف کشور هشدار داد و بر ضرورت محافظت کشاورزان 
و باغداران از محصولاتشان تاکید کرد.به گزارش ایسنا، سازمان هواشناسی کشور 
با صدور هشــدار زردرنگ از نفوذ و ماندگاری توده هوای ســرد به طور متوسط 
کاهش ۳ تا ۵ درجه ای دما و ماندگاری توده هوای ســرد از اوایل وقت امروز تا 
اواخر وقت سه شنبه )۲ تا ۴ بهمن ماه( در جنوب فارس، جنوب کرمان، هرمزگان 
و جنوب سیستان و بلوچستان خبر داد.براثر این شرایط جوی احتمال خسارت 

به محصولات کشاورزی وجود دارد.

افزایش ۴۰ درصدی »حقوق« مستمری بگیران 
صندوق بیمه روستائیان و عشایر 

مدیرکل تعهدات قانونی صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان، روستائیان و عشایر از 
افزایش ۴۰ درصدی مستمری و واریز حقوق ماهانه کلیه مستمری بگیران این 
صندوق بیمه ای خبر داد که تا پایان ســال ۱۴۰۰ مشمول بهره مندی از مزایای 
مستمری شده اند.به گزارش ایسنا، مصطفی شریعتی افزود: برهمین اساس مبلغ 
مستمری دی ماه مستمری بگیران صندوق پس از اعمال افزایش ۴۰ درصدی 
به همراه معوقات مربوطه از ابتدای ســال ۱۴۰۱ ، به حســاب کلیه مستمری 
بگیران واریز شــد. برای اولین بار در روز گذشــته بالغ بر ۴ هزار و ســیصد و 
هفتاد میلیارد ریال به حساب ۱۵۱.۴۸۲ نفر از مستمری بگیران صندوق واریز 
شــد. بر این اساس میزان حقوق حداقل بگیران صندوق بیش از ۱۹۰ درصد و 
در ســایر گروه ها به صورت میانگین بالغ بر ۴۰ درصد افزایش داده شده است. 
به گزارش روابط عمومی و امور بین الملل صندوق بیمه اجتماعی کشــاورزان، 
روســتائیان و عشایر، لازم به ذکر است در حال حاضر مجموعاً تعداد ۱۶۳.۱۵۶ 
نفر از مزایــای تعهدات بلند مدت صندوق بصورت ماهیانه اســتفاده می کنند 
که از ایــن تعداد ۸۲.۹۹۷ نفر از مزایای مســتمری بازماندگان )فوت( ، تعداد 
۴۵.۷۴۳ نفر از مزایای مستمری بازنشستگی پیش ازموعد، تعداد ۲۵.۲۵۸ نفر از 
مزایای مستمری بازنشستگی سالمندی و تعداد ۹.۱۵۸ نفر از مزایای مستمری 

ازکارافتادگی کلی بهره می شوند.

اجرای طرح ارتقای امنیت تغذیه ای مادران باردار 
در سراسر کشور

اجرای طرح ارتقای امنیت تغذیه ای مادران باردار در سراســر کشــور به همت 
بنیاد ۱۵ خرداد ســتاد اجرایی فرمان امام آغاز شد.نشســت کارگروه مشترک 
طرح ارتقای امنیت تغذیه ای مادران باردار، شیرخواران و کودکان مناطق محروم 
با حضور معاون هماهنگی ســتاد اجرایی فرمان حضرت امام)ره(، مدیران عامل 
بنیاد ۱۵ خرداد و گروه دارویی برکت، مدیران وزارت بهداشت و رئیس انستیتو 
تغذیه ای کشــور برگزار شد.معاون هماهنگی ســتاد اجرایی فرمان امام در این 
مراسم با اشاره به نامگذاری امسال به تولید، دانش بنیان و اشتغال آفرین، اجرای 
این طرح را مهم ارزیابی کرد و گفت: تولید این مکمل های غذایی که با همکاری 
گروه دارویی برکت، شــرکت ایران دارو، دفتر بهبود تغذیه وزارت بهداشــت و 
انســتیتو تحقیقات تغذیه ای و صنایع غذایی کشور در حال انجام است، توسط 
بنیاد ۱۵ خرداد، هم در مرحله تحقیقات و هم در مرحله تولید حمایت می شود 
و این بنیاد پس از تولید محصول، در مرحله توســعه و توزیع نیز نظارت خواهد 

داشت.
سیدهاشمی با اشاره به آمارهای رسمی و غیررسمی که به سوءتغذیه و مشکلات 
جسمی ناشــی از آن اشــاره دارد اضافه کرد: با اجــرای این طرح که مخصوص 
مادران باردار و نوزادان شــیرخوار و کودکان ۲ تا ۵ ســال اســت، مکمل های 
تولیدشده به تغذیه روزانه آنها اضافه می شود و بنیاد ۱۵ خرداد باید کاری کند 
که در مناطق محروم اگر مادرانی هســتند که پول خرید این مکمل ها را ندارند 
با قیمت پایین تر به دست آنها برساند.وی با بیان اینکه جامعه هدف این طرح، 
مادران باردار و شــیرخواران ۶ تا ۶۰ ماه هســتند افزود: ما در بنیاد ۱۵ خرداد 
در تلاش هســتیم با رفع دغدغه هایی که بــه لحاظ امنیت تغذیه ای در مناطق 
کم برخوردار وجود دارد کمک کنیم نســلی سالم، چابک، باهوش و علاقمند به 

توسعه و آبادانی کشور تربیت شود.

چهارمین گردهمایی سازندگان و طراحان منطقه یک 
برگزار می شود

چهارمین گردهمایی سازندگان و طراحان منطقه یک با رونمایی از کمپین شهر 
و سازنده با هدف طرح و بررسی مشکلات ساخت و ساز از دیدگاه سازندگان در 
سلســله نشست های رو در رو با مدیران شهری برگزار می شود.به گزارش روابط 
عمومی شهرداری منطقه یک، سرفصل های این گردهمایی شامل بررسی قانون 
موسوم به برج باغ، طرح موضوع اخذ وجوه مازاد بر مقررات قانونی، بررسی قانون 
مربوط به فضای سبز و اخذ جریمه درختان، بهبود تعامل سازندگان با سازمان 
نظام مهندسی ساختمان و سازمان تامین اجتماعی و ... است.گفتنی است این 
گردهمایی ۵ و ۶ بهمن ماه ۱۴۰۱ در مرکز همایش های آسمان زعفرانیه برگزار 

می شود.

اخبار کوتاه
رئیس مرکز تحقیقات آلودگی هوا اعلام کرد

مرگ سالانه ۴۵ هزار ایرانی به خاطر آلودگی هوا

رئیس سازمان غذا و دارو عنوان کرد

خطر مشکل در تامین دارو و شیرخشک

رئیس سازمان پیشگیری و مدیریت بحران شهر تهران:

ایمن سازی کامل مراکز درمانی فراتر از توان مالی و اعتباری آنهاست
بودجهبیمارستانهادرگروتائیدیهآتشنشانی

چشم مراکز نگهداری معلولان و سالمندان به دست دولت

معوقات کمک هزینه مراکز هنوز پرداخت نشده است

هشدار نسبت به مهاجرفرستی و دست اندازی به نیروی انسانی کشور

رئیس مرکز تحقیقات آلودگی هوا نسبت روند 
افزایشی آلودگی هوا هشدار داد و گفت: سالانه 
۴۵ هزار مرگ ناشی از آلودگی هوا وجود دارد 
که در این میان هفت درصد مرده زایی است.
به گزارش ایسنا، دکتر محمد صادق حسن وند 
صبح دیروز در مراسم رونمایی از بسته حمل 
و نقل پاک که با حضور شهردار تهران برگزار 
شد، گفت: برای اولین بار در تاریخ کشور پنج 
سال اســت که روند افزایش غلظت آلاینده ها 
را شــاهد هستیم و تقریبا غلظت  ذرات معلق 
کمتر از ۲.۵  میکرون افزایش شــش برابری 
پیدا کرده است.وی با بیان اینکه دو سال است 
که شاهد برگشت دی اکسید گوگرد هستیم 
که این نشــان می دهد وضعیت خوبی نداریم، 
گفت: ســالانه ۴۵ هزار مرگ ناشی از آلودگی 
هوا وجــود دارد که در این میان هفت درصد 
مرده زایی  اســت این در حالیســت که ما به 
دنبال جوانی جمعیت هستیم.این عضو هیات 
علمی دانشگاه علوم پزشکی تهران تاکید کرد: 
پنج برنامه توسعه ای داشتیم که در همه آن ها 
تاکید شــده اســت که هوای پاک حق مسلم 
است اما در هیچ کدام از این برنامه ها این حق 
به وجود نیامده است.حسن وند در پایان گفت: 
اثر باد خیلی بیشــتر از اقدامات مسئولان در 

کاهش آلودگی هوا بوده است این در حالیست 
که ۹۹ درصد مردم دنیا با آلودگی هوا مواجه 
هستند و حتی جمعیت زیادی از مردم آمریکا 
در محل هایی زندگــی می کنند که هوا آلوده 
اســت اما روند آلودگی آن ها کاهشی است اما 

در کشور ما از ســال ۹۷ روند افزایشی است 
و به نظر می رســد نیازمند اقدامات و مدیریت 
علمی فارغ از ایده پردازی های لحظه ای هستیم 
و انتظار می رود که مســئولان حقیقتا به فکر 
ســلامتی مردم باشند و اقداماتشان علمی و بر 

اســاس مطالعات و بر اســاس هزینه - فایده 
باشد.

ماندگاری هوای سرد و افزایش 
آلودگی هوای تهران

بر اســاس اعلام شرکت کنترل کیفیت هوای 

تهــران ماندگاری هــوای ســرد و افزایش و 
انباشــت آلاینده های جوی به ویژه در مناطق 
پرتردد، شــهری پرجمعیت و صنعتی استان 
پیش بینی می شــود.به گزارش ایسنا بررسی 
نقشــه های هواشناســی و تصاویر ماهواره ای 
و خروجــی مدل هــای پیش یابی عددی طی 
چند روز آینده به دلیل پایداری نســبی جو و 
عدم وزش با قابل ملاحظه، جوی پایدارهمراه 
با ماندگاری هوای ســرد، افزایش و انباشــت 
آلاینده هــای جــوی و کاهــش کیفیت هوا 
به ویژه در مناطق پرتردد شــهری، پرجمعیت 

و صنعتی استان پیش بینی می شود.
از دوشنبه تا چهارشــنبه )۳ تا ۵ بهمن ماه( 
در ارتفاعات شــرقی استان در بعضی ساعات 
افزایش ابرناکی با احتمال بارش های پراکنده 
بــرف دور از انتظار نخواهد بود.تا پنجشــنبه 
هفته جــاری )۶ بهمــن ماه( رونــد کاهش 
تدریجی دما پیش بینی می شود.آسمان تهران 
امروز )۲ بهمن مــاه( کمی ابری همراه با غبار 
محلی با حداقل دمای ۱-  و حداکثر دمای ۸ 
درجه سانتیگراد و فردا )۳ بهمن ماه( قسمتی 
ابری همراه با غبار محلی با حداقل دمای ۰ و 
حداکثر دمای ۷  درجه سانتیگراد پیش بینی 

می شود.

رئیس ســازمان غذا و دارو با بیان اینکه این سازمان نسبت 
به اعتباری که برای بودجه طرح دارویاری در لایحه بودجه 
سال آتی پیش بینی شــده، انتقاد دارد، گفت: در اعتبارات 
۳ ردیف بودجه ای ســازمان غذا و دارو برای ۱۴۰۲ کاهش 
شــدید داشــته ایم که در صورت عدم اصلاح، تامین دچار 
مشکل می شــود.دکتر ســید حیدر محمدی در گفت وگو 
با ایســنا، درباره وضعیت اعتبارات طرح دارویاری در سال 
۱۴۰۲، گفت: در لایحه بودجه ســال ۱۴۰۲، اعتباری ۶۹ 
هزار میلیارد تومانی به عنوان اعتبار مربوط به طرح دارویاری 
در نظر گرفته شده که سازمان غذا و دارو نسبت به اعتباری 
که برای بودجه طرح دارویاری پیش بینی شــده، اعتراض 
دارد. اعتبار ۶۹ هزار میلیارد تومانی برای بودجه دارویاری 
در حالی مطرح شده که درخواست سازمان غذا و دارو برای 
اعتبار اجرای این طرح در ســال آینده، ۱۰۵ هزار میلیارد 
تومان بوده است.وی افزود: متاسفانه در لایحه بودجه سال 
۱۴۰۲، اعتبارات مربوط به یارانه شیر خشک، یارانه کاهش 
فرانشــیز و داروهای صعب العلاج و طرح دارویاری به شدت 
کاهش پیدا کرده و حتی نســبت به اعتبارات امســال هم 

پایین تر بوده اســت. بنابراین سه ردیف اعتباری مربوط به 
سازمان غذا و دارو، در بودجه سال ۱۴۰۲ نسبت به بودجه 

۱۴۰۱ به شدت کاهش داشته اند.
محمدی تاکید کرد: باید توجه کرد که اگر وضعیت اعتبارات 
مربوط به ردیف های بودجه ای ســازمان غذا و دارو اصلاح 
نشود، قطعا تامین مان در این حوزه ها به مشکل می خورد. 
در عین حال یکی از مشــکلات دیگری کــه اکنون با آن 
مواجهیم، این است که تنها بخشی از اعتبارات سازمان غذا 
و دارو را دریافت کردیم؛ به این معنی که بخشــی از اعتبار 
مربوط به یارانه را بابت تجهیزات پزشــکی، شیر خشک و 
برخی داروها که در چهار ماه اول سال هنوز ارزشان دولتی 
بود، ارز ترجیحی دریافــت کردیم و قرار بود که مابقی آن 
را بــه صورت اعتبار ریالی به مــا بپردازند، اما از کل اعتبار 
حدود ۳۶ هزار میلیاردی که باید ســهمیه یارانه ارزش اش 

را به صورت ریالی می دادند تا بیمه ها پرداخت کنند، فقط 
۵۰۰۰ میلیــاردش تاکنون محقق شــده و مابقی آن هنوز 
محقق نشــده است.محمدی ادامه داد: میانگین سالیانه ارز 
تخصیصی به دارو و تجهیزات پزشــکی در چهار سال اخیر 
معادل ۳.۲ میلیارد دلار بوده اســت که امسال ۱.۶ میلیارد 
دلار آن را بــه صورت ارزی دریافــت کردیم و قرار بود که 
مابقی آن را به صورت ریالی دریافت کنیم. باید توجه کرد 
کــه معادل ریالی که باید دریافت کنیــم، بالغ بر ۳۶ هزار 
میلیارد تومان اســت که از این میزان تاکنون فقط ۶۰۰۰ 
هزار میلیاردش را مصوب کردند و همانطور که اعلام کردم، 
از این میزان، ۵۰۰۰ میلیارد تومان آن را دریافت کرده ایم، 
امــا هنوز بیش از ۳۰ هزار میلیارد تومان از این اعتبار باقی 
مانده است.وی تاکید کرد: در عین حال کل اعتبارات طرح 
دارویاری در ســال ۱۴۰۱، ۷۳ هزار میلیارد تومان بود. این 

در حالی است که اکنون در لایحه بودجه ۱۴۰۲، این اعتبار 
به ۶۹ هزار میلیارد تومان کاهش یافته اســت که می تواند 
تامین را دچار مشکل کند. این در حالی است که درخواست 
ما برای این طرح اعتباری بالغ بر ۱۰۵ هزار میلیارد تومان 
بوده اســت.وی گفت: از طرفی شرکت های دارویی ما برای 
تامین نقدینگی شــان به مشــکل برخوردند. زیرا ارز دارو، 
نیمایی شده و اعتبارات مربوط به نقدینگی شان باید تامین 
می شــد، اما بانک های عامل همــکاری خوبی برای تامین 
نقدینگی نداشتند و بسیاری از شرکت های ما اعتراض دارند 
که میزان تسهیلاتی که دریافت کردند، از سال گذشته هم 
کمتر اســت که می تواند برای شرکت های ما مشکل ایجاد 
کند. عدم اصلاح نقدینگی می تواند در ماه های پایانی سال 
مشکل ساز باشد.رئیس سازمان غذا و دارو در بخش دیگری 
از صحبت هایش درباره وضعیــت صادرات داروهای ایرانی، 
گفت: قطعا میزان صادرات دارو به دلیل اصلاح سیاست های 
ارزی افزایش پیدا کرده اســت. عمده صادرات داروی ما به 
کشورهای سوریه، عراق، تاجیکستان، آذربایجان و مقداری 

هم به ترکیه و ... است. 

رئیس ســازمان پیشــگیری و مدیریت بحران شهر تهران 
آخرین وضعیت سنجش و ارتقای ایمنی در ساختمان های 
تهران را تشــریح کرد.به گــزارش ایســنا، موضوع ایمنی 
ساختمان ها و به خصوص ساختمان های بلندمرتبه و پرتردد 
نظیر بیمارســتان ها، ورزشــگاه ها، مراکز خرید، سالن های 
ســینما و ... موضــوع جدیدی نیســت و سال هاســت که 
به آن پرداخته می شــود. با این وجــود وقوع حوادثی نظیر  
آتش سوزی مســجد ارک در سال ۱۳۸۳، ریزش ساختمان 
پلاسکو در سال ۱۳۹۵، آتش سوزی کلینیک سینا اطهر در 
سال ۱۳۹۹، ریزش ســاختمان متروپل در سال جاری و ... 
هرکدام منجر به توجه بیشــتر به این موضوع شــده است. 
توجهی که البته تا همین چند وقت منجر به اقدامی عملی 
در خصوص ایمنی ساختمان ها نشــده بود، اما حالا به نظر 
می رسد که دادستانی تهران، شهرداری و دیگر دستگاه های 
مسئول عزمشان را جزم کرده اند تا ایمن سازی ساختمان ها 

در تهران به نتیجه مطلوب برسد.
علی نصیری، رئیس سازمان پیشــگیری و مدیریت بحران 
شهر تهران همزمان با سالگرد ریزش ساختمان پلاسکو به 
آخرین وضعیت ایمنی در ساختمان های شهر تهران پرداخته 
اســت. او در گفت وگو با ایسنا، با بیان اینکه آخرین روز دی 
ماه، یادآور شهادت جانسوز جمعی از آتش نشانان فداکار و 
ایثارگر سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهر تهران در 
حادثه آتش سوزی و ریزش ساختمان پلاسکو است، گفت:  
یاد این آتش نشانان را که در میان مردم به عنوان نماد ایثار، 
شجاعت و فداکاری شناخته می شوند، گرامی می داریم.وی با 
بیان اینکه همواره بر این دیدگاهیم که برای پیشــگیری از 
وقوع حوادثی نظیر ریزش ساختمان پلاسکو و ... جدیت در 
اعمال سیاست های مدیریت ریسک به جای نشستن به انتظار 
وقوع حادثه و شکل دهی نظام مدیریتی و فرماندهی یکپارچه 
و هماهنگ با مشارکت همه جانبه سازمان ها و نهادها، یک 
ضرورت انکارناپذیر است، گفت:  سازمان پیشگیری و مدیریت 
بحران شهر تهران در همین راستا نیز با رویکردی جهادی، 
دانش بنیان، جامعه محور و پیشدســتانه در راستای تحقق 
چشم انداز تهران، شهر ایمن و آماده گام خواهیم برداشت. 

نصیری درباره وضعیت ایمنی ساختمان ها در شهر تهران و 
اقدامات انجام شده در این خصوص نیز گفت: سال هاست که 
حرف زده شده و کمتر به آنچه که گفته شده عمل هم شده 
است. البته برخی اقدامات در این راستا انجام شده اما عمل 
جدی که به سرانجام برسد رخ نداده است. در این میان تنها 
حوزه آتش نشانی مستثنی است و عوامل آتش نشانی تهران 
سال ها زحمت کشیده و توانستند لیستی از ۱۲۹ ساختمان 
ناایمن در شــهر تهران را از منظر حریق تهیه کنند. البته از 
این ۱۲۹ ســاختمان ۱۰ ساختمان نیز ایمن سازی شده اند، 
اما ما نیاز داریم که وضعیت ایمنی ساختمان ها از تمام ابعاد 
از جمله ابعاد سازه ای و ... نیز مورد بررسی قرار بگیرد. وی با 
بیان اینکه در این راستا اقداماتی نیز در دستورکار قرار گرفته 
اســت، گفت:  یکی از اقدامات جدی ما امضای تفاهم نامه ای 
مشــترک با دســتگاه های مختلف از جمله ســازمان نظام 
مهندسی، آتش نشانی، وزارت مسکن و شهرسازی، معاونت 
شهرســازی و .... بود.  در این راســتا نیز بنا شد تا تیم هایی 
نسبت به بازدید از ســاختمان های شهر تهران اقدام کنند.
رئیس سازمان پیشگیری و مدیریت بحران شهر تهران درباره 
وضعیت ایمنی بیمارستان های شهر تهران نیز گفت:  مراکز 
درمانی که ممکن است مشکلات ایمنی داشته باشند، عمدتا 
بیمارستان های قدیمی هستند که درصد قابل توجهی از آنها 
نیز دولتی است. واقعیت این است که ایمن سازی ایده آل این 
مراکز بسیار فراتر از توان مالی و اعتباری آنهاست و به همین 
دلیل نیز اقدام خوبی که انجام شــده فاز بندی ایمن سازی 

این مراکز است. 
بر این اساس آتش نشانی تهران، دستورالعمل ایمن سازی این 
مراکز را سه فازی کرده که موارد اورژانسی و حاد در فاز اول 
قرار گرفته اســت. با رفع این موارد و انجام ایمن سازی اولیه 

پروانه موقتی به بیمارستان داده می شود.
نصیری با بیان اینکه ایمنی بیمارســتان ها جزو ملاک های 
اعتبارســنجی آنها قرار گرفته است، گفت:  این اقدام خوبی 
اســت که انجام شــده و البته گام اول برای این اســت که 
موضوع ایمنی از سوی بیمارستان ها و مراکز درمانی جدی 
گرفته شــود. در واقع با این اقدام بیمارستان ها برای اینکه 

بتوانند اعتباربخشی شده و درجه  بهتری بگیرند باید تاییدیه 
آتش نشانی را هم دریافت کنند.

وی درباره اینکه اگر بیمارستانی نتواند این تائیدیه را دریافت 
کند، چه خواهد شــد، گفت:  در صورتی که بیمارســتانی 
تائیدیه را دریافت نکند، از اختصاص یکسری منابع محروم 
می شــود. ببینید مبلغ پرداختی از سوی وزارت بهداشت بر 
اساس درجه بیمارستان داده می شود و با توجه به اینکه این 
تائیدیه در درجه بندی موثر است، بسیاری از بیمارستان ها 
آن را رعایت می کنند. به عبارت دیگر بودجه بیمارستان ها 
وابسته به این درجه بندی است و همین موضوع سبب شده 
تا تعدادی زیادی از مراکز درمانی در این خصوص تشــکیل 
پرونده بدهند. البته این ها فقط در مورد حریق است.نصیری 
درباره اقدامات انجام شده برای ایمنی سازه ای و ابعاد دیگر 
ایمنی از جمله موارد تاسیســاتی و ... نیز گفت:  واقعیت این 
است که علاوه بر آتش سوزی، ممکن است در یک ساختمان 
اتفاقات دیگری مانند ریزش ساختمان، انفجار دیگ بخار و... 

نیز رخ دهد. 
پس ما باید تمام ابعاد ایمنی یک ســاختمان را رصد کنیم، 
در همین راســتا نیز و برابر همــان تفاهم نامه ای که به آن 
اشــاره کردم، ما گشت های مشــترک ایمنی ساختمان را 
در ســطح مناطق ۲۲گانه شــهر تهران فعال کردیم.رئیس 
سازمان پیشــگیری و مدیریت بحران شهر تهران ادامه داد:  
اقدامی که ما در میدان شــروع کردیم این است که ۲۲ ون 
هر روز در هر منطقه تهران با حضور نمایندگان دستگاه های 
مختلف مرتبط با موضوع مانند وزارت کار، آتش نشانی، نظام 
مهندسی، راه و شهرســازی، شهرداری و... حضور دارند و با 
چک لیســت ۱۷ صفحه ای که توسط مرکز تحقیقات راه و 
مســکن و شهرسازی وزارت راه تهیه شده و با اطلاعاتی که 
از سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری تهران اخذ 

کرده اند اقدام به بازدید از ساختمان ها خواهند کرد. 
وی با بیان اینکه در تهران ۱۶ هزار ساختمان مهم و بلندمرتبه 
داریم که باید مورد بازدید قرار بگیرد، گفت: این ساختمان ها 
شامل بیمارستان ها، مراکز خرید، ساختمان های دولتی و ... 
است که تمام این ها ازسوی این تیم ها بازدید می شوند. این 

به این معنا نیست که تمام این ساختمان ها ناایمن هستند، 
این تعداد ســاختمان های مهم اســت و باید بررسی شود.
نصیری درباره نحوه بازدید نیز گفت:  این تیم ها بر اســاس 
چک لیســت تهیه شده وضعیت ایمنی را ارزیابی می کنند. 
در جریان این ارزیابی ها ممکن اســت که این ساختمان ها 
نیازمند ارزیابی بیشتری باشــند که اقدامات ثانویه در این 
خصوص انجام خواهد شد. تا کنون در این ارزیابی ها یکی از 
ورزشگاه ها و یکی از بیمارستان های معروف تهران نیازمند 
ارزیابی های فنی بیشتر شده است.رئیس سازمان پیشگیری 
و مدیریت بحران شهر تهران با بیان اینکه در حال حاضر اسم 
این ساختمان ها را نمی آوریم، گفت: تلاش ما این است که از 
ساختمان ها بازدید و مشکلات ایمنی آن رفع شود. اگر یک 
یا دو ساختمان بود می شد اسم آن را منتشر کنیم اما فعلا 
بنا نداریم تا اسامی را اعلام کنیم و هدف اول ما ایمن سازی 
آنهاست ، در همین راستا نیز با مالکان آنها جلساتی برگزار 

شده است.
وی در پاســخ به این پرسشــی دربــاره چرایی کم اهمیت 
شدن اخطارهای آتش نشــانی، گفت:  واقعیت این است که 
در این خصوص ســازوکار قانونی وجود ندارد و لازم اســت 
که نماینــدگان محترم مجلس شــورای اســلامی در این 
خصــوص ورود کرده و عدم رعایت ایمنــی را جرم انگاری 
کنند. شورای شهر هم نمی تواند در این سطح قانون گذاری 
کنــد و این قانونگذاری یا در اختیار مجلس اســت یا اینکه 
از طریق شورایعالی اســتان ها می توان آن را پیگیری کرد.

رئیس ســازمان پیشــگیری و مدیریت بحران شهر تهران 
ادامه داد:  با این وجود اقدامات خوبی در حال انجام اســت 
و مســیر ایمن سازی ساختمان های شــهر تهران آغاز شده 
است، درحال حاضر دادستانی کل کشور و دادستان تهران 
پای کار آمده اند و هر هفته جلســاتی با حضور دادستانی و 
آتش نشانی تشکیل می شود و مالکان ساختمان های ناایمن را 
احضار کردیم و موضوع به آنها تفهیم و فرصت داده می شود 
تا مشــکلات خود را حل کنند. خوشبختانه اقدامات جدی 
شکل گرفته است، شاید این اقدامات ایده ال نباشد اما نسبت 

به گذشته خیلی بهتر شده است.

درحالیکه تنها ۲ ماه تا پایان سال ۱۴۰۱ باقی مانده است، 
سازمان بهزیستی کشــور می گوید که تخصیص اعتبارات 
مربوط به مابه التفاوت کمک هزینه ماه های گذشــته مراکز 
نگهداری بهزیستی محقق نشــده و این درحالیست که با 
وجود افزایش قیمت ها و تــورم، مراکز نگهداری در زمینه 
تامین اقلام بهداشــتی، خدمات توانبخشــی و هزینه های 
روزانه با مشــکلات زیادی دســت و پنجه نرم می کنند.به 
گزارش ایســنا، همزمان با هفته گرامیداشــت افراد دارای 
معلولیــت و در آذرمــاه، افزایش کمک هزینــه مراکز در 
ســال ۱۴۰۱ در هیات دولت به تصویب رسید تا به دنبال 
آن کمک هزینه مراکز نگهداری و توانبخشــی برای ســال 

جاری افزایش یابد.مطابق ایــن میزان از افزایش ها، کمک 
هزینه مراکز شــبانه روزی از دو میلیون تومان برای هر نفر 
در ماه به ۳ میلیون تومــان و کمک هزینه مراکز روزانه با 
رشــد ۳۵ درصدی از یک میلیون و ۳۵۰ هزار تومان برای 
هر نفــر در ماه به یک میلیون و ۸۲۰ هــزار تومان، مراکز 
ارائه خدمات تخصصی توانبخشــی در منزل با رشــد ۴۶ 
درصــدی از ۵۰۰ هزارتومان بــه ۷۳۰ هزار تومان و کمک 

هزینه مراکز مراقبت در منزل از یک میلیون تومان به یک 
میلیون و ۵۰۰ هزار تومان در ماه افزایش یافت.به دنبال این 
تصویب ، سازمان بهزیستی در همان موقع در خصوص زمان 
پرداخت مابه التفاوت کمک هزینه پرداختی ماه های گذشته 
)معوقات( به مراکز، به ایســنا اعلام کرده بود که »براساس 
تصمیم اتخاذ شده و افزایش لحاظ شده برای کمک هزینه 
مراکز، زمان پرداخت مابه التفاوت ماه های قبل بستگی به 

تخصیــص اعتبار دارد و هر زمان تخصیص اعتبار به میزان 
مکفی صورت گیرد، این مبالغ نیز واریز خواهد شــد.« این 
درحالیســت که باوجود اینکه تنها ۲ ماه تا پایان سال باقی 
مانده است، هنوز مابه التفاوت کمک هزینه نگهداری مراکز 

به حساب آنها واریز نشده است. 
به طوریکه علیرضا انجلاسی، معاون توسعه مدیریت و منابع 
سازمان بهزیســتی کشــور در این باره به ایسنا می گوید: 
تاکنون فقط یک ماه مابه التفاوت به حســاب مراکز واریز 
شــده است و واریز کمک هزینه نگهداری و توانبخشی دی 
مــاه و مابه التفاوت ماه های قبل منوط به ابلاغ و تخصیص 

اعتبار است.

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت 
 )YÖS( آموزش و پــرورش در مورد برگزاری آزمون یوس
در ایران گفت: این آزمون مهاجرفرســتی و دست اندازی به 
نیروی انسانی کشور ماست. این کار مالباختگی و اغواگری 

مردم را در پی دارد.
مهدی فیاضــی رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج 
از کشــور وزارت آموزش و پرورش در گفت وگو با خبرنگار 
ایلنا در مورد خبر امروز ســازمان سنجش در مورد برگزاری 
نخســتین آزمون رســمی ورود به دانشــگاه ها و موسسات 
آموزش عالی کشور ترکیه یوس )YÖS( در ایران و مشورت 
بــا مرکز امــور بین الملل و مدارس خارج از کشــور وزارت 
آموزش و پرورش برای برگزاری این آزمون اظهار کرد: هیچ 

چیزی با ما هماهنگ نشده و ما کاملا مخالف برگزاری چنین 
آزمونی هستیم و اگر چنین اقدامی انجام شود، با آن برخورد 
خواهد شــد. پیش از این فیاضی تاکید کرده بود که دانش 
آموزان ایرانی به دلیل اغوا به مالباخته تبدیل می شوند، زیرا 
مدارس و دانشگاه های ترکیه در مقطع لیسانس هیچ برتری 
بر مدارس و دانشگاه های ایرانی ندارند، اما تبلیغات موسسه 
مذکور آن ها را نهایتاً پــس از مهاجرت به مالباخته تبدیل 

می کند.
 او در رابطه با پیگیری مرکز امور بین الملل و مدارس خارج 
از کشور در خصوص برگزاری رسمی چنین آزمونی در کشور 
تاکید کرد که همین حالا و به محض شنیدن خبر در حال 
پیگیری این موضوع هســتند. وزارت آموزش و پروش ایران 

در خردادماه ســال جاری در نامه ای به اداره کل کنســولی 
وزارت امــور خارجه نســبت به فعالیت برخی موسســات 
خصوصی خارجی که بدون اخذ مجــوز قانونی مبادرت به 
جذب دانش آموزان ایرانی در مدارس کشــورهای خارجی 
می کنند، هشــدار داده و خواستار جلوگیری از فعالیت یک 
موسسه ترکیه ای شده بود.  همچنین فیاضی گفته بود که 
از وزارت امور خارجه خواسته اند که این موضوع به سفارت 
ترکیه منعکس و از آن ها خواسته شود فعالیت اعزام دانش 
آموز ایرانی به مدارس ترکیه از طریق موسســه یاد شــده 
متوقف شــود و با هیچ یک از موسسات ایرانی دیگر در این 
گونــه اعزام های بدون مجوز دانش آموزان ایرانی به مدارس 
ترکیه همکاری نکنند. رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس 

خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش تاکید کرد: این کار 
بســیار خبط و خطاســت و همین حالا برای پیگیری این 
موضوع به یکی از نهادهای نظارتی آمده ام. او در مورد چرایی 
اشــکال برگزاری چنین آزمونی در کشور بیان کرد: مشکل 
این آزمون مهاجر فرســتی و دست اندازی به نیروی انسانی 
کشور ماست. این کار مالباختگی و اغواگری مردم را در پی 
دارد. همه دانشــگاه های ما تا فوق لیسانس از دانشگاه های 
ترکیه بهتر هستند و ما با یکدیگر رقابت داریم و این کار با 
نگاه جذب و نگهداشت نخبگان در کشور مغایرت دارد. ما در 
برخی موارد از کشور ترکیه بهتر هستیم و آنها از ما عقب تر 
هستند و در برخی موضوعات دیگر ترکیه از ما جلوتر است و 

حتی در موضوعاتی با یکدیگر برابری می کنیم. 


